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Vážení spoluobčané,
blíží se konec roku a s tím spojené oslavy svát-

ků. Je mou milou povinností Vám napsat několik 
řádků, abych bilancoval uplynulý rok a něco popřál.

V  prvním pololetí se našim spolkům podařily uspo-
řádat pěkné bály a několik dalších kulturních akcí, vše 
vyvrcholilo tradiční poutí. Tu jsme uspořádali v  duchu 
česko-polského přátelství za podpory prostředků z gran-
tu Euroregionu nisa. Myslím, že přesun akcí pořádaných 
našimi spolky do centra pouti na sokolskou zahradu, se 
povedl a byl většinou kladně hodnocen i z Vaší strany.

Po pouti se rozjel projekt  ,,Rekonstrukce prostoru u 
Matičky “, ten byl nejprve zdržen vydáním stavebního po-
volení a dále některými změnami, které se museli provést 
díky specifickým podmínkám v dané lokalitě. V současné 
době nepřejí realizační firmě pana Zonygy povětrnostní 
podmínky, takže probíhají intenzivní jednání o způsobu 
a termínu dokončení celého díla. 

Přes prázdniny realizovala firma pana Valhy projekt 
rekonstrukce sociálního zařízení v mateřské škole. Tam 
se řešil hlavně problém s pronikajícím pachem z kanali-
začního vedení do prostoru učeben a zázemí školky, po-
tom také hygienická pravidla umožňující provoz zařízení. 
Tato akce se povedla, závady byly odstraněny kvalitně a 
včas.

Rád bych zmínil i velmi dobré výsledky a hodnoce-
ní školní inspekce směrem k  našim zařízením a hlavně 
pedagogickému i nepedagogickému personálu. Vyslechl 
jsem si ho na vlastní uši a byl jsem překvapen, jak si ve-
dou. Hovořilo se o tom, jak velmi dobře zvládli období 
po personálních změnách a vedou obě zařízení správným 
směrem.

Další důležitou věcí, kterou řešíme  je nákup pozem-
ků od dědiců po paní Strnadové Milušce z bývalého řez-
nictví. Dědicové chtějí odprodat naší obci vše, co v listu 
vlastnictví zdědili na katastrálním území obce. Týká se to 
jednak pozemků v územním plánu obce určených pro vý-
stavbu, dále zemědělských pozemků a potom i samotné 
budovy, ve které paní Strnadová dožila (bývalé řeznictví). 
V době, kdy si čtete tyto řádky, je už asi rozhodnuto, pro-
tože schvalovací proces je naplánován na poslední zase-
dání zastupitelstva tohoto roku. Tak doufám, že případný 
nákup povede k dobrému zhodnocení vynaložených pro-
středků v budoucnu.

Vnímám, že mnoho z Vás reagovalo na výzvu liberec-
kého kraje a vypsaných kotlíkových dotací. To samozřej-
mě přispívá k polepšení životního prostředí pro každého 
z nás. S tím spojené jsou časté dotazy se týkají revize kotlů 

a komínů, tuto problematiku se Vám budeme snažit oci-
tovat v jiné části bozkováčku, snad co nejsrozumitelněji.

Další často dotazované téma je budování silnice Pod-
bozkov – Cimbál, je to už trochu evrgrýn , ale silnice bude 
mít v brzké době stavební povolení a je zařazena v plánu 
oprav libereckého kraje, tak pevně doufáme, že půjde na 
pořad dne jako jedna z prvních. Jistě o tom budeme jed-
nat s novým vedením kraje.

obec  rovněž podporuje kulturní a sportovní dění. na 
tomto se podílíte vy jako občané, nebo členové spolku a já 
nesmí zapomenout tuto činnost každý rok vyzdvihnout. 
Je to mnohdy velice náročná avšak smysluplná práce, 
která produkuje mnohdy jiné než finanční hodnoty. Je to 
práce ve prospěch skupiny a to se pomalu vytrácí. V tom-
to vidím velký smysl a životní náplň, aby se lidi scházeli, 
mluvili spolu a neztráceli díky elektronické komunikaci 
osobní kontakt, hlavně ve svém nejbližším okolí.

Jelikož si v  tomto díky většině z  Vás držíme vysoký 
standard, chtěli bychom se v příštím roce zase přihlásit 
do soutěže ,,Vesnice roku“ a tam bez Vás a Vašich aktivit 
nikdy uspět nelze. Proto doufám, že se jako vždy aktivně 
zapojíte a ohromíme společně hodnotitelskou komisi.

Spolkům se dařilo rovněž po celý rok. Myslivci po roční 
pauze uspořádali tradiční ples, hasiči soutěžili, až se z nich 
kouřilo i na republikové úrovní, fotbalisti sehráli desítky 
zápasů, motosport dosáhl na velký úspěch v mezinárod-
ním měřítku, jeskyňáři připravili zahraniční expedici a 

Slovo StaroSty obce
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celorepublikové setkání. Chci říct, dát to všechno na pa-
pír, tak je toho ročního dění habaděj a chce-li v Bozko-
vě někdo dělat ze zájmu něco smysluplného, určitě má 
k čemu se připojit.

Z   té plejády všech akcí zmíním ty úplně poslední 
v pořadí. S jednou přispěchal Petr Krejčí. Den pro Terezu 
měl charitativní podtext a byl velmi povedený, dobře 
připravený a uspořádaný. Doslova jsem zíral, kolik z Vás 
dorazilo, v  tom zimním nečase a podpořilo i finančně 
toto dobré počínání. 

Rovněž pěkně připravené bylo rozsvěcení stromku, kde 
se podílí na přípravě včetně dětí mnoho z Vás a potom si 
to společně užíváme.

Musím jako každoročně vyzdvihnout spolupráci obce 
s našimi podnikateli, kteří rovněž přispívají ke zdárnému 

chodu obce a to buď finančně, nebo materiálně. Velmi 
dobrá je každoročně spolupráce s Agrocentrem Jizeran, 
která naší obci vychází vstříc.

Aktuální je zimní údržba, vždy trošku problematická? 
obec pro zlepšení nakoupí nádoby na posypový materi-
ál a umístí do kritických míst. Doufáme, že se společně 
s námi o ně budete starat, tak aby byly možné využít, když 
přijde kritické období a nebude docházet ke zneužívání.

Dovolte, abych Vám popřál na závěr roku hodně 
zdraví, štěstí, klidu a Vánoční pohody. Dětem pod 
stromeček co si zaslouží. Ať se nám všem dobře žije 
v Bozkově.

Starosta obce Stanislav Doubek,jun.

nejpozději 1. ledna 2017 musí každý provozovatel kotle 
na pevná paliva o jmenovitém tepelném příkonu od 10 
do 300 kW včetně, který slouží jako zdroj tepla pro tep-
lovodní soustavu ústředního vytápění, disponovat zprá-
vou o kontrole jeho technického stavu a provozu. Doklad 
musí vystavit odborně způsobilá osoba.

V praxi to znamená, že do konce roku 2016 si budou 
muset například domácnosti nechat zkontrolovat tech-
nický stav kotle, s nímž vytápějí svůj rodinný dům. na-
přesrok totiž po nich mohou úředníci chtít doklad, zda je 
kotel v pořádku. Pokud ho majitel nepředloží, může mu 
hrozit pokuta 20 000 korun.

Revize můžete objednat  u firmy FASKO
na tel. 481621604, 724 211 507

Kominické služby a povinná kontrolní zpráva

Další povinností spojenou s používáním kotlů je čiště-
ní komínů na tuhá i plynná paliva, výběr sazí a kontrola 
komínů včetně vystavení kontrolní zprávy dle nařízení 
vlády č. 91/2010 Sb. 

opravy komínových těles, vložkování komínových 
průduchů, kompletní údržbu stavu spalinových cest si 
můžete objednat u firmy:

M. Macháčková – kominictví KRYŠToF
telefonní číslo 602 111 632 

Startují povinné revize kotlů na pevná paliva
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informace ze základní 
a mateřSké školy v Bozkově

o hlavních prázdninách 2016 proběhla v naší MŠ 
potřebná rekonstrukce umývárny a sociálního 
zařízení pro děti. Díky šikovným rukám 

bozkovských spoluobčanů se vše stihlo a na konci srpna 
děti přišly do školy, která zářila novotou. Děkujeme!

Přesto jsme se i letos znovu zapojili do projektu „Do-
mestos pro školy“, ve kterém se snažíme získat finanční 
prostředky na další zvelebení budov. Pomoci nám můžete 
i vy, a to zasláním hlasů pro naše soutěžní fotografie na 
webových stránkách soutěže, která trvá do 31. 12. 2016.

o dušičkovém víkendu jsme zažili i nemilé překvape-
ní, a to v podobě nechtěné „rekonstrukce“ zahrady v MŠ, 
kdy nám byly odcizeny lavičky, rohožky, květiny ze zá-
honu a skalky a téměř kompletní bylinková zahrádka, ze 
které jsme využívali bylinky ve školní jídelně (rozmarýn, 
šalvěj, tymián, meduňka, pažitka, ..), ale i v rámci prvou-
ky a pracovních činností. Za tuto pomoc ale poděkovat 
nemůžeme! Velmi nás mrzí, že se najdou lidé, kteří doká-
ží škodit dětem! 

od září jsme jezdili, jako již pravidelně, na plavecký vý-
cvik do Jilemnice. Letos jezdilo plavat deset „školáčků“ a 
sedm školáků. Všem se v bazénu moc líbilo. 

I v letošním roce děti z MŠ a 1. a 2. ročníku ZŠ dochá-
zely do sokolovny na „Školu sportu“, kde si měly možnost 
vyzkoušet různé sportovní disciplíny. 

Říjen byl ve znamení kultury. Pozvání do naší školy 
přijala paní s výukovým programem „Interhaf “, kde se 
snažila dětem ukázat, jak se správně chovat k našim čtyř-
nohým přátelům. Této akce se zúčastnila ZŠ i MŠ. 

V dalším týdnu jsme se byli podívat na divadelním 
představení v Semilech. Bylo to muzikálové provedení 
pohádek o pejskovi a kočičce. Tentokrát nás bylo tolik, 
že jsme zcela naplnili autobus pana Ráže. Bylo to krás-
né představení, které zaujalo nejen menší děti, ale i starší 
školáky. 

V říjnu nás také navštívila Česká školní inspekce na své 
pravidelné kontrole. Přes prvotní nervozitu jsme ale kon-
trolu ustáli a vysloužili si pochvalu v inspekční zprávě, 
což celý náš kolektiv velice potěšilo. 

Ani jsme se nenadáli a máme tu prosinec, kouzelný 
měsíc plný vůní, tajemných chvil a okamžiků radostí a 
překvapení. Dobu adventu jsme odstartovali účastí na vá-
nočních dílničkách, kde si děti vyrobily spoustu krásných 
výrobků s vánoční tematikou. odpoledne se rozsvítil 
stromeček na bozkovském náměstí za doprovodu živého 
betléma, zpěvu našich dětí a žáků, vůně svařáku a peče-
ných sejkor. 

Sotva jsme na adventním věnci zapálili druhou svíčku, 
navštívil nás důstojný Mikuláš s krásným andělem a dvě-
ma čerty nezbedníky, kteří stihli ve školce rozkramařit 

dětem všechny hračky, a ve ško-
le si dokonce vyzkoušeli, jestli 
se jim do pytlů vejdou zlobivé 
děti. Za básničky a písničky pak 
děti dostaly dárečky s dobrota-
mi, které jim udělaly radost. 

Do Vánoc nás ještě čeká pe-
čení vánočního cukroví, které 
dáme ochutnat našim nejbliž-
ším na „vánočním setkání“ v 
MŠ. Samozřejmě se také těšíme 
na nadílku a nové hračky, které 
nám ve školce a škole přibudou. 

Přejeme Vám, abyste i Vy 
prožívali nejen před Vánoci 
krásné okamžiky plné radosti a 
smíchu.

Za ZŠ a MŠ Bozkov
Jana Valská, ředitelka školy

Děti děkují za krásný vánoční stromeček do MŠ od pana J. Jirouše. 
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naše organizace je již 
několik let úspěšná, jak 
na poli sportovním, tak 

i kulturním. Ženy a děti cvičí 
nejen v tělocvičně školy, ale také v 
sokolovně. 

Hodně aktivní je oddíl fotbalu. 
Zejména mužstvo „A“ hraje úspěš-
ně v krajském přeboru Libereckého 
kraje. Tým „B“ nás reprezentuje v 
okresních soutěžích. U dětí došlo ke 
spojení s  SK Semily a hrají v kraj-
ské soutěži. U mládeže se dá říct, 
že v poslední době došlo k většímu 
posunu v tom, že na chodu mužstva 
se podílejí i rodiče.

 V oblasti kultury dominují naše 
ochotnická divadla. nejaktivnější je 
divadlo dospělých, pozadu moc ne-
zůstávají ani mládežníci a loutkové divadlo. Dospělí 
ochotníci nastudují jednu hru, kterou potom hrají v 
8 až 10 okolních obcích. Letos bude vzhledem k ná-
ročnosti nastudování značná změna v uvedení hry na 
scénu. Informaci najdete na jiném místě Bozkováč-
ku. Úspěchů také dosahuje dětský divadelní soubor 
pod vedením Mirka ouhrabky a Dobry Prokopové. 
Tento soubor již několikrát hrál v naší sokolovně, a 
to i pro semilské školy.

Místo v činnosti naší organizace má také rekreační 
sport, a to např. volejbal, tenis, nohejbal a stolní te-
nis. Sokol se účastní všech akcí, jako jsou závody na 
saních, pálení čarodějnic, dětské odpoledne a další 
podobné akce. Velmi populární jsou i pořádané dis-
kotéky a různé koncerty, které mají velkou tradici. 

Také považuji za nutné zmínit se o skvělé spoluprá-
ci všech složek v Bozkově s obecním úřadem. Dále je 
třeba poděkovat všem, kteří se na naší činnosti podí-
lejí, a to vše na úkor svého volného času.

Hezké svátky a hodně splněných 
přání v novém roce

za Sokol přeje S. Doubek sen.

Sokol váS informuje

Z česko-polského poutního setkání - soutěž v pojídání párků.

Dětský divadelní soubor po představení na jaře 2016.
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Před začátkem sezóny jsme si vytyčili cíl, a to hrát 
klidný střed tabulky a předvádět také pěkný a 
kvalitní fotbal. To se nám celkem i vydařilo, 

proto do jarní části vstoupíme z hezkého osmého místa. 
Zároveň si myslíme, že boji o záchranu se letos vyhneme. 

Před jarními zápasy bychom chtěli sehrát tři až pět 
přípravných utkání a doplnit případně i kádr o jednoho 
nebo dva nové hráče, třeba i z řad našich dorostenců. A 
tím v nich probudit elán a chuť do hry. naším přáním je 
i nadále hrát minimálně střed 
tabulky. Uplynulou část hod-
notíme kladně, nově příchozí 
hráči se prezentovali výborně 
a dokázali se rychle zapracovat 
do týmu. I s výkony a počtem 
gólmanů jsme velice spokojení. 
Rovněž velmi pozitivní přínos 
měl příchod nového trenéra 
Emila Šafáře po čtyřech ko-
lech. Po jeho nástupu stoupla 
morálka. Také se zlepšila hra, 
oživily se a zkvalitnily tréninky. 
Hlavně se ale dostavily bodové 
výsledky. 

K dobrým utkáním řadíme 
především výhry s kluby ze Se-
mil, Železného Brodu, Doks, 

Sedmihorek a remízu s Českou Lípou. Příznivě hod-
notíme i první poločas ve Mšeně nebo těsnou prohru v 
Lomnici, kde jsme mohli i vyhrát. 

nešťastné zápasy byly pro nás doma po gólové přestřel-
ce se Skalicí a ostudná prohra ve Višňové, kdy po třetí 
obdržené brance jsme prakticky přestali hrát, a musela 
přijít pozápasová domluva. Hodnotíme též dobře skvě-
lý kolektiv hráčů, docházku na tréninky i fakt, že jsme 
neobdrželi žádnou červenou kartu. naopak nás mrzí 

Hodnocení podzimní čáSti Sezóny

 družStvo a

Vážení občané, fanoušci a přátelé bozkovského 
ochotnického divadla. Po loňském roce, kdy se 
našemu souboru na rozdíl od let předchozích zas 

tak úplně nedařilo, pro Vás na letošní divadelní sezonu 
připravujeme opravdovou, jak se říká, pecku.

Vzhledem však k náročnosti hry jako takové, nacvičo-
vání, shánění kostýmů a vůbec všech okolností, které jsou 
spjaté s přípravami dramatizace takovéto hry, Vám bohu-
žel musím oznámit, že po poradě se všemi zúčastněnými 
herci a celým realizačním týmem nebudeme na nic spě-
chat, a tak tento kus nestihneme nacvičit do tradičního 
vánočního termínu.

Chceme této hře, a tím tedy hlavně Vám, dát ten největ-
ší kulturní zážitek, to největší maximum, které můžeme 
a umíme. Mohu Vám za celý soubor slíbit, že nebudete 
litovat malého posunutí premiéry s největší pravděpo-
dobností na Zelený čtvrtek, na Velikonoce. o přesném 

termínu premiéry budete včas a dostatečně informováni 
na oÚ Bozkov, plakátech a internetu. Děkujeme Vám z 
celého srdce za pochopení. Vynaložíme veškeré úsilí, aby-
chom to do Velikonoc stihli, a Vy se tak můžete těšit na 
více jak 2 hodiny zábavy, písniček a neutichajícího smí-
chu, protože to vše tato hra obsahuje.

název hry Vám bohužel taktéž zatím nemohu prozra-
dit, alespoň do té doby, než bude podepsána smlouva 
s autory, ale i ten se včas dozvíte a opravdu to bude stát 
za to.

Za ochotnický spolek Vám přeji krásné Vánoce, šťast-
né zakončení starého roku a ještě šťastnější vstup do 
toho nového. Hlavně hodně optimismu, síly, dobré 
nálady a zdraví. A v dubnu se na Vás a Vaši návštěvu 
v divadle budeme těšit. 

Za spolek kumštýřů principál Jiří Doubek

řádky pSané za oponou

Smíšený bozkovský fotbalový tým..
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odchod Kobrleho a Liďáka (oba kvůli velkému pracov-
nímu vytížení a nemožnosti docházet na tréninky) do B 
týmu, kde jsou ovšem platnými posilami. Pro nedostatek 
hráčů jsme proto museli k několika zápasům nastupovat 
ve třinácti, někdy dokonce i ve dvanácti. 

nakonec bych chtěl poděkovat všem, kteří se o náš 

fotbal starají, a to realizačnímu týmu, hráčům, fanouš-
kům, sponzorům a jmenovitě i panu Gůrovi, díky které-
mu se v Bozkově hraje fotbal na takto vysoké úrovni. Do 
jarní části sezóny a nového roku přeji všem štěstí, zdraví 
a na shledanou na jaře na Cihelném poli.

Za realizační tým Michal Nesvadba

Tímto bych chtěl krátce zhodnotit naše účinkování 
v podzimní části okresního přeboru.

Výkony, a hlavně umístění v tabulce nejsou přes-
ně dle mých hráčských, ale hlavně Vašich fanouškovských 
představ. 10. místo není nikterak valné a s devíti body už 
vůbec ne. Pouhá 2 domácí vítězství s Lomnicí a Přepe-
řemi značí mizerný bodový zisk z naší půdy. Remízy z 
Poniklé, Mříčné a z nové Vsi byly, myslím, dobré body 
i výkony. V ostatních zápasech jsme prohráli, a to dost 
jednoznačně. 

K našim výkonům musím samozřejmě přidat i něko-
lik informací zdůvodňujících naše výkony. Řada zápasů 
se hrála v takzvané dvojičce s A týmem - spoléhali jsme 
pouze na hráče B týmu (veterány), kteří byli doplněni 
našimi dorostenci. Ti měli leckdy již odehraný zápas za 
sebou a museli po necelé hodině odehrát ještě jeden zá-
pas za naše béčko. To bylo jistě velmi náročné a bylo to 
znát hlavně v druhém poločase, kdy nám docházely síly 

a dostávali jsme mnoho branek. Tímto jim chci ale po-
děkovat za obětavost a chuť hrát. Myslím, že mají před 
sebou dobrou budoucnost. A v tom vidím i budoucnost 
pro Bozkov jako takový. Uvědomme si, že to jsou ještě 
mladší dorostenci.  Děkuji za pomoc hráčům z áčka při 
důležitých vítězství.

Závěrem bych rád poděkoval i všem hráčům B týmu. 
Jistě každý z nich odvedl většinou své maximum, bohužel 
ne vždy to na soupeře stačilo, a musíme uznat, že vyhrál 
lepší tým. Pro jarní část musíme udělat víc – jak po tré-
ninkové stránce, tak po stránce koučinkové a manažer-
ské. Věřím, že se výsledky dostaví a přijde posun v tabulce 
směrem vzhůru.

A tak, stejně jako loni, opět s přáním veselých bílých 
Vánoc bohatých na dárky a s přáním šťastného no-
vého roku 2017 s hodně zdravíčka a bodů na hřišti 
Cihelném, a nejenom tam, Vám všem přeje

J. Jiránek

Bozkov „B“ v Sezoně 2016/2017

mládežnická kopaná

Vážení sportovní přátelé,
dovolte několik informací k  mládežnické ko-

pané. naši nejmladší reprezentují velmi úspěšně 
v  krajské soutěži v  kategorii U13. Pod vedením trenéra 
Zdeňka Částka a Hanky Červené svedli velmi vyrovnaná 
utkání mnohdy s vítězným koncem. Zdeněk v průběhu 
soutěže onemocněl a trénování týmu na větší část sezóny 

převzal Aleš Částek. Pod jeho vedením se klukům rovněž 
dařilo. Kluci se umístili v první půlce tabulky a to pova-
žujeme za úspěch.

Další věkové kategorie jsou propojeny s mužstvy SK Se-
mily. Velmi dobře si vedou kluci v kategorii U15, kde se 
dlouho drží v popředí tabulky. naopak kategorii dorostu 
U 19 se po oslabení týmu po reorganizaci v  SK Semily 

daří méně. naši kluci jezdí na zápasy zodpo-
vědně a ještě většinou doplňují naše béčko. 
Velmi pozitivní je skutečnost návratu trené-
ra Milana Mayera, který už v tuto dobu vede 
náš dorost jako trenér. To bude mít jistě v bu-
doucnu pozitivní vliv na jejich fotbalový růst.

Všem trenérům, vedoucím a rodičům patří 
dík za jejich obětavou práci v klubech. Kluci 
se tak mohou pohybově rozvíjet, a to má vel-
ký společenský smysl.

Hodně zdraví a štěstí do nového roku 
Vám všem, a hlavně chuť sportovat našim 
nejmladším. 

Stanislav Doubek jun.
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SpokojenoSt u HaSičů

Letošní rok byl, co se týká činnosti hasičů, velmi 
bohatý, ale zároveň velmi náročný. Dovolte tedy 
pouze krátké shrnutí.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Bozkov byla letos 
celkem u 7 zásahů, což je pro nás maximum, nikdy jsme 
během jednoho roku vícekrát nezasahovali. naštěstí se 
jednalo v drtivé většině o drobné zásahy na spadané vět-
ve, jen jednou se jednalo o nebezpečí požáru a několikrát 
o technický výjezd. Všechny zásahy skončily s  dobrým 
koncem bez zranění nebo materiálních škod. V  rámci 
prevence jsme provedli kontrolu funkčnosti hydrantové 
sítě, vše je v pořádku. naši členové stále častěji plní funkci 
požárního dozoru při různých akcích.

Kulturní a společenská činnost proběhla na tradiční 
úrovni - jarní maškarní plesy, tradiční dětský tábor, pou-
štění draků a každoroční mše za zesnulé hasiče. navíc 
jsme na podzim pořádali slavnostní vyhlášení dětského 
okresního poháru mladých hasičů o dráčka Soptíka.

Jako vždy je ale nejvíce vidět sportovní činnost našich 
členů, kde se nám daří již několik let po sobě dosaho-
vat velmi dobrých výsledků. A nejinak tomu bylo i letos.  
Celkem jsme letos startovali na 36 soutěžích. naše druž-
stva přivezla 55 pohárů, ale je to samozřejmě i dáno star-
tem více družstev na jednotlivých soutěžích, jsou v tom 
započítána i celková hodnocení. 

Mladí hasiči předváděli po celý rok opravdu dobré 
výkony, které byly odměněny, např. 3. místem mladších 

dětí v  celkovém hodnocení Soptíka nebo 3. místem 
starších v celkovém hodnocení o nejlepší požární útoky 
ve stejném seriálu soutěží. Mladší děti navíc obsadily 5. 
místo v  celoroční hře Plamen a oba týmy samozřejmě 
přivezly i několik pohárů a medailí z jednotlivých soutěží.

Dorost ani letos nezklamal a ani po ukončení činnosti 
Honzy Lampy v této věkové kategorii jsme se neztratili. 
Tomáš Kafka zvítězil v okresním kole, ale nejvíce úspěšné 
bylo družstvo dorostenek.

Holky ovládly okresní i krajské kolo, a tak se po záslu-
ze mohly radovat z  již páté účasti v řadě na mistrovství 
České republiky, které se tentokrát konalo v  Českých 
Budějovicích.

Konkurence byla letos nevídaná a oproti např. loňské-
mu mistrovství v Praze znamenaly srovnatelné výkony 
propad startovním pořadím o spoustu míst. o to víc je 
cennější, že jsme se i v této konkurenci dokázali prosadit 
a obsadili jsme krásné celkové 6. místo. navíc v prestiž-
ní disciplíně požární útok jsme obsadili 2. místo, holky 
se tak staly vicemistryněmi ČR v této disciplíně pro rok 
2016.

Družstva dospělých se letos věnovala hlavně postupo-
vým soutěžím v  požárním sportu a okresnímu poháru. 
Zde to dlouho vypadalo, že zvítězíme v obou kategoriích, 
nakonec se to ale povedlo jen ženám, muži se museli smí-
řit s druhým místem, sezona byla dlouhá a určitý pokles 
formy se nám bohužel nevyhnul.

Ženy a muži na mistrovství republiky v Brně.
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Vše jsme si ale vynahradili v  postupových soutěžích, 
kde jsme muži i ženy po úspěšném zvládnutí okrskové-
ho a okresního kola dokázali zvítězit v obou kategoriích 
na krajském kole v Jablonci nad nisou. Poprvé v historii 
sboru jsme tak postoupili na dospělé mistrovství České 
republiky, a to hned v obou kategoriích.

Mistrovství se konalo na konci prázdnin v Brně a ani 
tam jsme se neztratili. Tým žen sužovaný spoustou zra-
nění vybojoval 15. místo ze 17 startujících a při stejné 
účasti mužů dokázali naši obsadit pěkné 12. místo, kdy 
k vytouženému 10. místu chyběl opravdu malý kousíček. 
Byla to ale pro všechny zúčastněné ohromná zkušenost, 

která se určitě dále projeví při dalších soutěžích.
Družstva dospělých pak samozřejmě přivezla spoustu 

cen a pohárů z jednotlivých soutěží v okolí.
Mám radost, že příklady táhnou a úspěchy dorostu a 

dospělých motivují správným směrem naše děti, které se 
pomalu ze své kategorie začínají posouvat do dorostu, je-
jich přístup je velmi dobrý.

Musím velmi ocenit podporu obce Bozkov, při tom-
to rozsahu našich aktivit bychom sami vše zajišťovali o 
mnoho komplikovaněji. A kdo ví, jestli by to bylo vůbec 
možné. Takže děkujeme a doufáme ve  spolupráci i v ná-
sledujících letech.

Závěrem děkuji všem našim čle-
nům a příznivcům za odvedenou 
práci a všem Vám přeji šťastné 
Vánoce a veselý nový rok 2017.

Velitel bozkovských hasičů
K. Čermák ml.

Hasičský tábor Borečov.

Dorostenecké Mistrovství republiky v Českých Budějicích.
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MotoSport bozkov

Vážení čtenáři Bozkováčku,
 uplynula už nějaká doba, kdy jsme se vrátili ze 

španělské navarry, kde se odehrál největší závod 
sezony, a to motocyklová šestidenní. Motosport Bozkov 
se již tradičně účastnil v soutěži klubů a Jiří Hádek se na 
ní nominoval do reprezentace ČR.  oběma celkům se i 
velice dařilo. První za zmínku stojí triumf české repre-
zentace, kdy se po šesti závodních dnech kluci umístili na 
krásném třetím místě, což byl a stále je obrovský úspěch. 
náš klub Motosport Bozkov postavil na letošek dva týmy 
ve složení - první tým: Lukáš Hádek, Tomáš a Jakub Ko-
ucký a tým druhý: Milan Kurfiřt, Marek Votoček a Milan 
Kottek. oběma týmům se rovněž dařilo, prvnímu týmu 
se konečně vyhnula smůla, která nás posledních pár let 
doprovázela. Všichni dojeli bez větších technických pro-
blémů. Podařilo se nám dojet na krásném 17. místě a tím 
vyrovnat bozkovské dosavadní maximum. Bohužel dru-
hému týmu se technické poruchy většího rázu nevyhnuly, 
hned první den musel pro technickou závadu odstoupit 
Marek Votoček a vybrat si restart, tzn. dvouhodinovou 
penalizaci.  To tým odsunulo ve výsledkové listině hodně 
na konec, kluci ale nic nevzdali a rvali se o výsledek až 
do konce. nakonec se jim to podařilo hezky stáhnout a 
umístit se na 64. místě. 

Závod byl nakonec pro nás tedy úspěšný. Vše se poved-
lo, jak má. Musíme poděkovat celému týmu doprovodu, 

od servisu až po kuchyň. Tým cca deseti lidí, kteří se o nás 
závodníky starají nepřetržitě šest dní. Ráno brzo vstávají, 
vyjíždí na tratě do časových kontrol a do noci připravují 
věci na další den, navaří nám jídlo, vyperou oblečení, atd.. 
Za to patří veliké díky. 

Do naší činnosti nepatří jen účast na závodech, ale 
závody taky pořádáme. Jak už víte, jde o klasický závod 
traktorů a cross country. Letos nám na oba závody vyšlo 
relativně hezké počasí, vše se podařilo uspořádat bez vět-
ších problémů. Slušný počet závodníků a Vás diváků nám 
udělal radost. 

Doufejme, že už koneč-
ně dorazí pořádná zima, 
nadělí dobré sněhové 
podmínky a my budeme 
moci po dlouhé odmlce 
uspořádat autoskijerink.  
Vám všem bych chtěl za celý 
Motosport Bozkov poděko-
vat za podporu, za jakouko-
liv pomoc při závodech. Bez 
Vás by to nešlo, díky! 
Užívejte všichni v pohodě 
vánoční svátky, bohatého 
ježíška a do nového roku 
2017 spoustu zdraví a 
úspěchů.

Za MSB
Jakub Koucký 

Vyhlášení výsledků Motocyklové šestidenní ve Španělsku.,

Soutěžící na trati lemované zástupy diváků.
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Činnost spolku: v současné době je organizováno 
ve spolku 32 včelařů, kteří se starají o 311 včelstev, 
z toho v  Bozkově je 9 včelařů, kteří mají 148 

včelstev.  V listopadu oslavil přítel oldřich Pekař své 
devadesáté narozeniny. Včelařství se věnuje od roku 
1944 a 20 let byl předsedou spolku. Do dalších let mu 
přejeme mnoho štěstí, zdraví a lásky ke včelám. 

Spolek zajišťuje ve spolupráci s učiteli včelařství ročně 
několik přednášek s včelařskou tématikou (chov matek, 
chov silných a zdravých včelstev).

Říjen až prosinec je pro nás také časem ozdravění na-
šich včelstev od napadení nebezpečného parazita rozto-
čem varroa destructor. Provádíme až 4 léčebné zásahy 
vdova, ale někdy ani tyto nestačí. 

Když hodnotíme letošní rok produkcí medu, nebude 
tak radostný jako loni. opravdu nehledejme med v cho-
vu velkého množství včelstev, ale v silných a zdravých 
včelstvech.

Důležitý faktor na výnosu medu je také počasí. nedo-
statek vláhy (suchý rok) působí, že sladina na květech a 
medovice na listech stromů rychle zasychá a pro včely 
není sbíratelná. naopak při silných a prudkých deštích je 
sladina spláchnuta. 

Hlavním posláním včel je opylovací činnost, kterou 
udržují přírodní rovnováhu. Člověk chová včely i pro 
jejich další cenné produkty, především pro med, vosk 

a propolis. o medu se psalo 
v  Bozkováčku již několikrát, 
teď několik slov o propolisu. 
Propolis tvoří včely sbíráním 
pryskyřice na stromech, do 
které přidávají výměšky slin-
ných žláz. Do úlu nosí propolis 
na rouskách, na zadních nožič-
kách. Včely využívají propolis 
k potírání stěn a jiných částí 
úlu, na tmelení skulin, prasklin 
a různých netěsností. Má dez-
infekční funkci, protizánětlivé a bolest snižující účinky. 
Brání rozvoji houbám a plísním. Díky svým účinkům 
blahodárně působících na lidský organismus je propo-
lis všeobecně znám. Využívá se například na odstranění 
bradavic, na výrobu tinktury a kapek. Tinktury můžeme 
využívat k desinfekci či prevenci nejrůznějších onemoc-
nění. Přitom však musíme dávat pozor, někteří lidé mo-
hou být na tento včelí produkt alergičtí.

Ještě jedna včelařská moudrost: Žihadlo jen trochu bolí, 
ale revma dobře hojí.

Hezké prožití svátků vánočních a hodně zdraví a 
spokojenosti v novém roce vám přejí včelaři.

Za spolek včelařů Josef Dolenský, místopředseda

naši včelaři

nastal opět vánoční čas, myslivcům období honů 
a hubertských mší. Tyto bohoslužby se konají v 
mnoha MS po celé republice a ani naše sdružení 

není v tomto výjimkou.
Letošní mše, již devátá v pořadí, se konala 30. 10. 2016, 

kdy se v bozkovském kostele rozezněly lesní rohy tru-
bačů z Valdštejna. Celou slavnostní atmosféru umocnil 
pěvecký sbor z Turnova svými zpěvy. Čestnou stráž před 
oltářem držel rytíř z řádu sv. Huberta z Kuksu. Mše se 
velmi vydařila a ukázalo se, že příznivců každým rokem 
přibývá. 

Vánoční svátky jsou také časem, kdy se scházíme a cho-
díme každý den až do silvestra na procházky revírem.

od začátku listopadu pořádají okolní MS hony, na které 
jsme zváni jako hosté. V letošním roce jsme se zúčastnili 
celkem dvou, a to v Horské Kamenici a Jesenném. oba 
tyto hony jsou vždy výborně zorganizovány a bývají ve-
lice pěkné.

A teď zpět v ročním období. Přes léto jsme zhotovili 

několik nových žebříků k posedům, jelikož staré doslou-
žily. Jeden jsme umístili na Hádkova bubna, další dva jsou 
na Vypálenici (Čílovo) v Podbozkově a nad Svážnicí na 
Vošmendě. na závěr Vás srdečně zveme na myslivecký 
ples, který se koná 14. 1. 2017. V rámci této akce se mů-
žete těšit kromě dobré hudby také na bohatou tombolu 
a výbornou zvěřinovou kuchyni, kterou od dopoledních 
hodin zajišťuje M. Balatka. Těšíme se na hojnou účast.

Za MS-Bozkov Vám přeji šťastné a veselé Vánoce
a úspěšný vstup do nového roku 2017.

Pavel Nesvadba, předseda spolku

mySlivecké Sdružení Bozkov
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Spolek StáléHo zdraví

Rok s rokem se schází a my máme opět možnost 
našemu váženému čtenáři představit alespoň 
střípek z neutuchající činnosti Spolku stálého 

zdraví. nebudeme unavovat výčtem pro Spolek tak 
běžných činností, jako je organizování vyhledávaných 
a oblíbených pouťových turnajů v nohejbale. Stejně 
tak nebudeme obšírně popisovat náročnou spolkovou 
činnost v oblasti periodických valných hromad, které 
řeší problémy aktuální i dlouhodobé. Rád bych laskavého 
čtenáře seznámil se dvěma nenápadnými, o to však 
důležitějšími činnostmi Spolku stálého zdraví.

Prvním je činnost speciální sportovní komise, která 
vznikla již dříve na základě žádosti Českomoravského 
fotbalového svazu, na popud v blízkosti žijícího velmi 
vlivného představitele. Závěry této komise jsou velmi 
konkrétní a Českomoravský fotbalový svaz je přijímá s 
velkým respektem. Proto je složení a samotná činnost ne-
veřejná, probíhá v režimu jakéhosi utajení, co nejméně 
veřejně a hodně potichu. Pro zvýšení efektu utajení se ov-
šem někteří pověření členové chovají jako běžný fotbalo-
vý fanoušek, aby nedošlo k podezření z odborné činnos-
ti a tím k prozrazení. Je zřejmé, že složení komise nelze 
prozradit, stejně tak ani výsledky její činnosti. napovíme 
něco málo prozrazením jejího pracoviště na fotbalových 
utkáních. Výkonná část se schází u tzv. pařezu, sympati-
zanti a veteráni pak na lavičce u truhlárny. Výsledky prá-
ce nechť posoudí jiní, stačí se ovšem podívat na výsledky 
našich klubů jak v tuzemsku, tak i v zahraničí.

Dalším významným počinem, tentokráte na zcela opač-
né straně spektra, je tradiční vlastivědný výlet s historic-
kou, archeologickou a meteorologickou tématikou. Smy-
slem této činnosti je, mimo jiné, zaplnit bílá místa našich 
dějin. Pro co nejvyšší účinek těchto badatelských výprav 
je tradičně provádí Spolek metodou per pedes, tedy pěš-
mo. Důvodů je celá řada, hlavním je ten, že rychlost a 
charakteristika tohoto pohybu nebrání jiným činnostem, 
z nichž některé jsou, např. v případě jízdy, dokonce ome-
zovány zákony (Spolek stálého zdraví si velmi zakládá 

na skutečnosti, že žádným způsobem neporušuje platné 
zákony této země a jejich respektování považuje za silný 
výraz vlastenectví). Cílem výletu byl hrad návarov, kde 
jednotliví odborníci z řad Spolku přednesli své referáty s 
tradičně vysokou úrovní. Všechny se setkaly s kladným 
ohlasem, až na stať o ruinách, kterou si někteří účastní-
ci vyložili zcela nevhodně a zbytečně osobně. Cestou k 
hradu bylo zajištěno malé občerstvení, které proběhlo na 
složené smrkové kulatině. nebylo v silách Spolku stálého 
zdraví odolat naléhání domorodců a po prohlídce zří-
ceniny jsme navštívili zdejší dobře zásobený buffet, kde 
proběhla ochutnávka místních specialit. Ve vzniklé uvol-
něné atmosféře pak dozněly odborné debaty a rozvozem 
jednotlivých členů do domovů byl ukončen tento nadmí-
ru zajímavý počin.

V krátkém čase, zbývajícím do Vánoc, prohlubují čle-
nové Spolku stálého zdraví své znalosti lidových tradic, 
které se váží k tomuto ročnímu období. Mezi zvláště ob-
líbené činnosti patří zejména koleda a s ní spojená kon-
zumace vykoledovaných pochutin, na druhém místě jsou 
pak co do oblíbenosti domácí práce spojené s Vánoci. na-
kupování, pečení, vaření, úklid a výzdoba obydlí, stavba 
betlémů a další předsváteční činnost neoddělitelně patří 
ke všem členům Spolku bez výjimky.

Spolek stálého zdraví přeje všem čtenářům, ale i 
ostatním obyvatelům Bozkova, krásné vánoční svát-
ky, veselého Silvestra a do nového roku stálé zdraví!

Za Spolek stálého zdraví Jaroslav Hlava

zpráva od jeSkyňářů

U nás v republice je v  současnosti lehce přes tisíc 
jeskyňářů organizovaných v  jednotlivých 
skupinách, které dohromady tvoří Českou 

speleologickou společnost. Bádají na svých lokalitách, 
jezdí na expedice a jednou za čas se sejdou, aby se 
podělili o své úspěchy i nezdary, vyměnili si zkušenosti a 
načerpali inspiraci pro další činnost.

Hlavní akcí je v dubnu ve Sloupě v Moravském krasu 

konané Speleofórum, jehož se účastní až čtyři stovky jes-
kyňářů a pak je tu podzimní Setkání jeskyňářů, které se 
dlouhou dobu konalo v Českém krasu. Poslední roky ale 
začalo putovat po republice a nám bylo jasné, že se jed-
nou budeme muset jeho pořadatelství zhostit. Vyšlo to na 
letošek. Zamluvili jsme si na půlku října sokolovnu a dali 
hlavy dohromady, jak to všechno úspěšně zvládnout. 

Zde je potřeba jmenovat hlavně Vráťu ouhrabku, který 
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to neúnavně vymýšlel a řídil k dobrému konci. naší vý-
hodou je početná členská základna, na přípravách a hlad-
kém průběhu Setkání se podílelo na 50 lidí. nevýhodou 
naopak rozměry našich jeskyní, které pojmou jen omeze-
ný počet zájemců o prohlídku.

Po všech přípravách tu byl termín setkání a začali se 
sjíždět první účastníci, kterých bylo nakonec přes 130. 
V pátek večer se promítali tematické filmy a fotky spjaté 
s naší oblastí, v sobotu odpoledne pak probíhala odbor-
ná konference Výzkum podzemí s večerním vyhlášením 
výsledků fotosoutěže a vystoupením kapely Stagnace. 
Většina účastníků využila i možnosti v  sobotu a neděli 
navštívit některé naše lokality. V nabídce byly nepřístup-
né části Bozkovských jeskyní, jeskyně na Vošmendě, ne-
topýří Mlýn u Rokytnice a pískovny s jeskyní v Poniklé. 
ohlasy byly velmi pozitivní a pomyslnou laťku Setkání 
jsme v některých ohledech, jako třeba výbornou kuchyní 
a hromadnou dopravou autobusem do Poniklé, posunuli 
o kousek výš.

Pokračuje průzkum ve Větrné jeskyni v  Bozkovských 
jeskyních. Situace je zde vcelku stále stejná – odhalujeme 
tu nové prostory, které jsou ale z většiny zaplněny 
hlínou a drobným kamením. V komíně se ani po 
dosažení 8 m výšky nepodařilo proniknout do 
volných prostor a tak nyní kopeme v chodbě za 
ním. A přeci jen se zdá po poslední akci, že těch 
volných puklin a dutin přibývá. 

V jeskyni na Vošmendě se pracovalo na úpra-
vě nového vchodu a na instalaci závěsné lanovky. 
S její pomocí se budeme moci pustit do těžby se-
dimentů, které nyní uzavírají koncový kanál. Jde 
o velmi zajímavé místo, kdy se zde charakter jes-
kyně z puklinových chodeb mění na vodou ohla-
zený kanál. Dřívější činnost tekoucí vody doklá-
dají i ohlazené valounky v hlíně. odkud a kam 
zde nejspíše Vošmenda tekla, se možná dozvíme 
z budoucího průzkumu.

V Ponikelské jeskyni se v rámci přípravy na Se-
tkání těžila hlína z části zvané Zvony. Dříve tudy 

šlo prolézt do dalších částí jeskyně, již mnoho let to ale 
nebylo možné kvůli nakopanému materiálu ze starých 
výzkumů. Během léta se to podařilo vyčistit a exkurzan-
ti se mohli protáhnout celou jeskyní. Vymyšlený systém 
těžby pomocí vrátku, kladek a vozíků zde určitě využije-
me i k pokračování průzkumu.

10. srpna odletělo deset členů naší Zo doplněných o 
dva hosty na 14. denní expedici do Gruzie. Expedice 
působila v na pomezí oblastí Imereti a Racha severně 
od hornického města Tkibuli. Ve spolupráci s jeskyňáři 
z Gruzinského speleo klubu jsme prováděli orientační 
povrchový průzkum v oblasti nakeralského hřbetu a do-
kumentaci nedávno objevených jeskyní Muradi, Racha 
2001, aj.  Vzhledem k tomu, že gruzinská strana neměla 
žádnou mapovou dokumentaci těchto jeskyní ujali jsme 
se  jejich mapování. V průběhu expedice bylo zmapová-
no více jak 5 km chodeb a vytipováno několik nadějných 
míst pro další průzkum. Závěr expedice byl věnován 
návštěvě zpřístupněných jeskyní nedaleko druhého nej-
většího města Gruzie Kutaisi (Jeskyně Sataplia a Prome-
theus) a dokumentaci jeskynního systému Melouri.

na studijní cestu jsme vyrazili týden po „Setkání“, a to 
na Broumovsko a přilehlou polskou oblast Stolových hor. 
Krasové jeskyně tu sice nejsou, ale ve skalních labyrintech 
vznikly poměrně dlouhé a složité pseudokrasové jeskyně. 
Jednu z nich přímo v Adršpašských skalách jsme i navští-
vili. Tolik zhruba k uplynulému roku, opět byl velmi ruš-
ný. náš spolek funguje dobře a je zde třeba všem našim 
členům a pomáhajícím příznivcům poděkovat za výbor-
ně odvedenou práci. V  tom příštím Vás chceme hlavně 
pozvat na již 27. jeskyňářský ples, který se bude konat 11. 
března.

Krásné spokojené svátky a v novém roce jen to 
dobré!

Za bozkovské jeskyňáře J. Hloušek

Účastníci expedice RACHA 2016 před odjezdem..

Unikátní krystalová výzdoba jeskyně Muradi
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croSSfit

Po roce opět sepíšeme pár slov o mém koníčku 
crossfitu, válení se v bahně a zdolávání překážek s 
vidinou zvládnutí závodu a medaile v cíli :)

 Rozběhat se po zimě dá i dost přemlouvání, kdy se v 
mrazu, sněhu nebo dešti tolikrát nechce, i když něco do 
sebe to také má, vytáhnout ty botky za sněhu, ale tělo je 
spíš líné v takovém počasí. naštěstí mám hlavně crossfit, 
a to i přes zimu, tak tréninky v tý naší sokolce kondičku 
udržují.

na jaře jsme se vrhli na seriál oblíbených závodů Gla-
diator Race a jako první jsme si odběhli nejkratší verzi 
ze tří tras - 6 km a 20 překážek na tankodromu v Milovi-
cích. Pojali jsme to jako nedělní výlet. na start se se mnou 
postavili i manželé Vodseďálkovi, David vzal Klárku do 
týmu, zaběhli si parádní bahenní extrém a já už doběhnu-
tá v cíli fandila se Štěpánkem na trase a v cíli. Tuto neděli 
se zadařilo a fotka z vyhlášení na bedně a pohár za druhé 
místo je doma.

 na druhý závod 8 km a 25 překážek jsme s Davidem 
zavítali na už známou motokrosovou trať do Holic, kde 
jsem se bohužel díky špatnému značení trasy a i mou 
nepozorností ztratila, a naběhla si proto o víc jak kilá-
ček navíc. Skončila jsem tak na bramborovém 4. místě. 

Chybami se člověk učí, a tak při dalších závodech už 
mám oči na stopkách.

 Třetí závod této série se běžel v pevnosti Josefov, kde 
nás čekalo 10 km a 30 překážek. Krom přírody nám ten-
tokrát natáhli trasu i po opuštěných budovách a podzem-
ními chodbami.

od překážkových běhů jsme zajeli i na crossfitové zá-
vody a na jaře na jedny z největších v ČR. Dva dny plné 
sprintů, gymnastiky a vzpírání na brněnském velodro-
mu jsme si užili až do finále a jako minulý rok 5. místo 
potěšilo. Máme v našem Sokolu týmového ducha, a tak 
jsme se letos vrhli na pár týmových závodů, zavítali jsme 
do Českých Budějovic a do Brna. Ale největším výletem 
za crossfitem s parádní zkušeností byl ostrov Malta, kam 
jsme vyrazili se sokolama na dvoudenní závod dvojic. 
Cvičit ve vedru jsme zhruba zvyklí, ale 35 °C a 80 % vlhka 
nám dalo slušně zabrat. organizace jim sice trochu vázla 
a druhý den nám ani počasí moc nepřálo, takže po od-
cvičeném semifinále v dešti, který jsme v našem heatu 
vyhráli, nám finále za ukrutného slejváku zrušili. Parád-
ní zkušeností v zahraničí s mou sparing parťačkou Pájou 
jsme si urvali ze 13 týmů 6. místo a po zbytek pobytu už 
se válely a objevovaly krásy Malty.

Jsem ráda, že v Bozkově nejsme z cukru, proto jsme na 
další extrémní závod do Prahy na Army Run vyrazily s 
Barčou Benešovou pokořit 10 km a 40 překážek, v týmu 
s názvem „máme koule“. V září byla tento víkend pěkná 
kosa a déšť, ale dobrý jídlo po závodech je vždy nejlepší 
odměna :D

Poslední závod letošní sezony jsme pojaly jako dám-
skou jízdu. Pět bab jsme naskákaly v pátek odpoledne 
do auta a čekala nás cesta do ostravy, což není úplně za 
rohem. opět jsme ukázaly, že sokolky se toho nebojí, a 
po noci na šílené ubytovně pro dělníky, kde se neuklízelo 
snad nikdy, jsme si střihly 3 závodní wod, u kterých jsme 
si slušně odrovnaly nohy, a do úterý díky tomu nemoh-
ly skoro chodit. Dvě naše sokolky měly závodní premié-
ru, ale neskončit žádná z nás poslední jsme splnily. Já po 
vyhraném prvním i druhém wod si odvážím zlaté první 
místo. Unavený, ale s dobrou náladou nás čekala pětiho-
diná cesta domů.

Jsou tu Vánoce - krásné svátky pohody a dobrot. Cuk-
roví vévodí ve všech domácnostech a i u nás.

Ano, dá se připravit cukroví i zdravě a chutně, převážně 
z ořechů, ale i např. jáhel a luštěnin. Tak jdeme mlsat a 
užívat si s blízkými pohodové svátky vánoční.

Přeji pěkné Vánoce a šťastný nový rok, ať nám to 
hezky běhá i v roce 2017.

Šárka :)  
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událoSti na šeStku

V  roce 1746 v listopadu byla z rozhodnutí 
vrchnosti (Ferdinand Millesímo) zřízená zde 
fara. Dosud farnost spravovali „starší kostelníci“ 

a bohoslužby obstarávali kněží ze sousedství – Semil a 
Turnova. Příští rok zřízena zde byla škola. 

V roce 1766 se zde před Prusy ukrýval hrabě Millesímo 
za sedmileté války a místním rodákům změnil robotu na 
peněžní úhradu - reulici. 

Roku 1836 zde působil již rok páter Josef Strnad, místní 
rodák z č. p. 103 u Dlabolových, který i krom jiného na-
psal v pamětnici o zhoubném krupobití zde a o velkém 
počtu nemanželských dětí.

V roce 1846 ES páter Alois Šalk pořídil 2 porfyrové brá-
ny ke hřbitovu - dosud stojící -s nápisy ve švabachu: „Símě 
budoucího vzkříšení“ a „Co člověk zaseje, to i sklidí.“

Roku 1866 několik místních občanů navštívilo bojiště u 
Jičína. Byla zbořena stará roubená škola a započato bylo 
na témže místě se stavbou dosud sloužící budovy.

V roce 1886 7. 7. zemřel ve věku 61 let zdejší slovutný 
rodák z čísla popisného 100. P. Josef Alois Kouble se v 
roce 1882 vzdal hodností vikáře v Semilech, aby dokončil 
svůj život zde, mezi svými. Po něm nastoupil iniciativní 
pan Jan Křtitel Štajnygr, rodák z vesnice Kly u Mělníka. 
Sepsal tehdejší Pomněnky (roku 1894). Tento rok bylo 
také zavedeno psaní ocelovým perem místo dosavad-
ního husího brku a bylo zavedené psaní latinkou místo 
švabachem.

Roku 1916 byly rakouským erárem sejmuty, až na 
dva, zdejší zvony pro válečné účely. Podruhé byly zvony 

zrekvírovány (zabrány) němci v roce 1942. Válka se pro-
jevila nedostatkem potravin.

Roku 1946 v květnu proběhly poslední svobodné vol-
by do nástupu komunistů k moci, výsledky k nahlédnutí 
zde: národní socialisté 192, komunisté 174, lidová stra-
na 122, sociální demokraté 95. Starostou obce zvolen byl 
František Dolenský, rolník z č. p. 108 (u transformátoru). 
Pamětníků pozdějších událostí je řada a snad jen někdo 
pro potomky se také zmíní.

L. Kousal

BlaHopřání

Po absolvování školních let byl koncem války totálně nasazen 
na stavbu tunelu. Po válce studoval latinu a historii na FF UK 
v Praze. Jako bigotní katolík známý svým reakčním smýšlením 

byl z VŠ vyloučen a pracoval jako dělník a úředník v oSP. Krátce stál i 
na postu starosty naší obce a působil jako externí učitel na gymnáziu 
v Semilech.

Toliko krátce ze života pana Stanislava Hlavy. Stále je členem několi-
ka spolků v obci. Jeho velkým koníčkem je historie. Když ho vidíme jít 
po chodníku do obce, jistě bychom mu nehádali 90. let.

Pozvedáme číši a připíjíme na zdraví pana Hlavy. neposíláme kytici, 
ba ani dort v krabici, jen jedno přání máme a to Vám posíláme. Mno-
ho štěstí, dlouhá léta, ať Vám život dál rozkvétá.

Spoustu let naplněných dobrým zdravím v kruhu své rodiny přejí 
bozkovští občané.

Publikováno se svolením pana Stanislava Hlavy

nová kniha Lenky 
Holubičkové mapuje 
osudy mužů ze Semil-
ska, kteří padli, zemře-
li v  polních lazaretech i 
v nemocnicích daleko za 
frontou, ale zmiňuje i ty, 
kteří se ztratili kdesi ve 
válečné vřavě a o jejichž 
osudu se rodiny nikdy 
nic bližšího nedozvědě-
ly. najdeme zde příběhy 
mužů, kteří se ze zajetí 

vrátili v řadách legionářů, ale také těch, kteří zůstali 
věrni přísaze a v  rakouské uniformě bojovali až do 
konce války. 

Zájemcům o publikaci mohu zprostředkovat dodání. 
karel.cermak@seznam.cz , tel: 603 368 471.
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drazí čtenáři Bozkováčku!

Papež Benedikt XVI. řekl:
 „Advent je časem, v němž se uprostřed nevěří-

cího světa stává viditelným něco ze světla ztracené 
víry, jako bychom vnímali jeho odlesk. Hvězdy vidíme ještě 
dlouho poté, co vyhasly, protože jejich původní světlo je stá-
le na cestě k nám. Také každé tajemství si často uchovává 
něco z tepla a naděje pro ty, kteří už nedokážou věřit. Pro-
to lze také říci, že advent je časem, v němž se mobilizuje 
dobro, které už bylo skoro zapomenuto, probouzí se ochota 
myslet na druhé a dobro jim prokazovat.“

odlesk tajemství narození Ježíše Krista a dobro, které 
nás zmobilizovalo na setkání při rozsvěcení vánočního 
stromku, nám ukázalo světlo živého betlému. Atmosfé-
ra lásky a dobra rozehřála v srdcích naději do budoucna. 
Jesličky jsou vždy znamením domácnosti a lásky v rodině.

Přeji Vám, ať tato láska vždy působí ve Vašich srdcích 
a bozkovské jesličky nás přitahují ke společnému dobru. 
Krásné zamyšlení o jesličkách nám napsal zdejší rodák. 

Kdysi při návštěvě Slovenska jsem byl zhlédnout nej-
starší slovenský vyřezávaný velkobetlém v Těrchové (Já-
nošíkovo rodiště). Poněkud mě překvapilo, že jeho vznik 
je datován šedesátými lety minulého století. Zřejmě tra-
dice stavění takových dioramat tu asi nebyla taková jako v 
Čechách. ostatně světově proslulý betlém v Rájeckej Les-
nej s Bratislavským hradem, a dokonce i s mostem SnP 
pochází z devadesátých let. V těchto betlémech Ježíška 
abys pohledal. 

To nelze říci o jesličkách v našem kostele... Cituji z bro-
žurky «Sochař F. Rada» vydané ve 40. letech v Českých 
Budějovicích (autor neznámý): „...úžas a prostinká vděč-
nost nad novorozeným Spasitelem - to je rys, který nese 
všechny postavy.“ Ano, náš betlém zhotovil akademický 
sochař F. Rada (*2. 10. 1910 - +1. 1. 1979). nejsou to jedi-
né jesličky, které zhotovil; ještě před tím, než působil jako 
konzervátor památkové péče v Žatci, byl již uznávanou 
osobností liturgického umění a pracoval v Chrámovém 

družstvu v Pelhřimově. Pelhřimov byl shodou okolností 
rodištěm tehdejšího duchovního správce P. Josefa Ho-
fmana. Mělo-li toto jakýsi vliv na výběr jesliček, tak se 
rozhodně nejednalo o hlavní kritérium. Tím patrně bylo 
- opět cituji z oné brožurky: „Veliká přednost jeho děl jest 
právě křesťanský duch, víra, která z nich vyzařuje; pros-
tí lidé to pěkně vyjadřují slovy: „U toho se může člověk 
pomodlit›“.

Jak dalece je toto hodnocení trefné, si lze každoročně 
ověřit od Vánoc do Hromnic právě v našem kostele. 

o Vánocích vystavujeme vlastně troje jesličky. nejlépe 
jsou na tom ty perníkové. Každým rokem se figurky 
upečou, dovedné ruce dětí je ozdobí a po Vánocích se 
snědí. 

Ty staré (zasklená vitrína s orientální náladou) zůstáva-
ly celá léta po pořízení «nových» na oratoři jako v muzeu. 
Zdají se neměnné - nikdo je již nepamatuje jinak, než v 
jejich současném omšelém, ne však neudržovaném stavu. 

nejhorší to bylo s Radovými. Farnost je pořídila v roce 
1947. Když jsem je jako chlapec (ministrant) pomáhal 
stavět, byly opravdu nové. V 80. letech se začaly objevo-
vat první ojedinělé dírky od červotoče (lipové dřevo mu 
chutná), nepřipouštěli jsme si, co hrozí. Po Hromnicích 
se každoročně uložily s tím, že by s nimi bylo potřeba v 
létě něco udělat, ale pravidelně se na to vzpomnělo až při 
jejich dalším stavění na Vánoce. Časem se začal lámat 
křehký nápis „Gloria in excelsis Deo». Při poslední insta-
laci mi po uchopení základové desky zůstala odlomená 
část v ruce. Již nebylo možno otálet. Aby nezůstaly jes-
ličky ve stále se zhoršujícím stavu, coby semeniště červo-
toče, bylo nutné provést radikální ošetření napadeného 
dřeva. 

Zdařilo se! Ihned po Hromnicích se našlo několik 
ochotných lidí, kteří se ohrožených jesliček ujali a odvezli 
je do ozařovací komory Středočeského muzea v Rozto-
kách u Prahy. náklady částečně pokryla vyhlášená neděl-
ní sbírka. Aby kapacita zařízení byla plně využita, nechaly 
se takto ošetřit i některé další napadené oddělitelné před-
měty (např. evangelisté z kazatelny). Jesličky byly posléze 
ještě ošetřeny ochrannými nátěry proti dřevokaznému 
hmyzu, takže se již o jejich budoucnost nemusíme obávat. 

Bohužel to nelze říci o ostatním mobiliáři kostela, který 
mimo jiné z rozměrových důvodů takto ošetřit nelze. 

Mám dobrý pocit, že i mezi námi „okolo kostela“ jsou 
lidé ochotní převzít odpovědnost za obecný zájem a v 
rámci svých omezených možností finančně přispět i při-
ložit ruku k dílu. 

Proto věřím, byť se jedná o nesrovnatelnou záležitost, 
že i oprava našich varhan bude v dohledné době také 
zdárně dovršena. Přestože zatím jejich hlas bude při 
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Milí čtenáři Bozkováčku,
když mi pan Čermák volal o pří-

spěvek do letošního vánočního Boz-
kováčku, podotkl, že by to mohl být třeba ně-
jaký humorný příběh. „napište něco veselého.“ 
Trochu mi s  tím zamotal hlavu. Vánoce jako 
takové jsou pro mě svátky radostné, to ano. 
Vždyť v jejich základu je evangelium, tedy ra-
dostná zpráva o narození Spasitele. o tom, že 
se Bůh k  nám lidem v  lásce sklonil a v  Ježíši 
Kristu přišel do našeho světa, do naší blízkosti. 
Přišel, aby s námi byl a vzal na sebe kříže, které 
musíme nést. Přišel, aby nám pomáhal a přinesl 
záchranu a konečné vysvobození od zlého. To 
překrásné vánoční poselství plné naděje, které 
člověka pozvedá ze smutku do radosti. Zadání 
ovšem znělo veselý příběh, a tak jsem přemýš-
lela dál. V mysli mi vytanula jedna nezapomenutelná půl-
noční bohoslužba. S odstupem času je vzpomínka na ni 
docela úsměvná, i když tenkrát mi úsměv na tváři poně-
kud zamrzl. 

V Bozkově slavíme půlnoční přesně o půlnoci a v Se-
milech ve sboru o dvě hodiny dřív. Je to vždycky slav-
nostní bohoslužba, krásná a radostná. Přijde plno lidí, i 
těch, kteří běžně do kostela nepřicházejí, spolu naslou-
cháme evangeliu o narození Božího Syna, modlíme se, 
zpíváme koledy a znovu prožíváme tajemství vánoční 
noci, její pokoj a radost. Je tedy 22. hodina, půlnoční za-
číná, semilským sborem zní varhany a já vstupuji za stůl 
Páně. Kostel je zaplněný do posledního místečka a další 
lidé ještě přicházejí, všichni povstávají, abychom se vzá-
jemně pozdravili. A tu najednou spolu s opozdilými ná-
vštěvníky projde dovnitř pes. Ale jaký! Užasle sleduji, jak 
uličkou mezi lavicemi po středovém koberci přímo proti 
mně důstojně kráčí urostlý německý ovčák. Huňatý ko-
žich se mu leskne, slechy vztyčené, oči upřené dopředu. 
„Prosím, čí je to pes?“ vypravím ze sebe místo obvyklého 
pozdravu. nikdo se ani nepohne, nikdo nehlesne. Lidé 
sledují psa stejně napjatě jako já. Hlavou mi letí, co bych 
měla teď udělat a co asi udělá ten pes. Psy mám docela 

ráda, vždycky jsme doma nějakého měli, ale tohle zvíře 
budí respekt, jednak mohutností, jednak nečekaností své-
ho příchodu. A pak také tím, že ho vůbec neznám. Zůstá-
vám však raději v klidu stát a čekám. Pes jde dál středem 
kostela. Přichází před stůl Páně, tam se chvíli zastaví před 
schody, jako by váhal. Je to ale jen okamžik a už si to razí 
ke mně za oltář. napjatě čekám, co udělá. V kostele je na-
prosté ticho i varhaník spolu se zpěváky sleduje ze shora 
z kúru, co se děje.  Pes už je u mě. Skočí po mně? Kousne? 
nic takového! Zvíře mě s naprostým klidem obejde, oču-
chá talár a lehounce se dotkne čenichem mojí ruky. Jako 
by mě chtěl jen pozdravit. A už zase pěkně středem kos-
tela důstojně odchází. Lidé před ním pouze otevřou vcho-
dové dveře a on vypluje ven do třpytivé vánoční noci stej-
ně neslyšně, jako předtím přišel. napětí v kostele opadá. 
Lidé se usmívají a já také. Zdravím je tím nejkrásnějším 
vánočním pozdravem: „Dnes se vám narodil Spasitel, 
Kristus Pán, …Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj 
mezi lidmi; Bůh v nich má zalíbení. Aleluja!“  Půlnoční 
bohoslužba začíná. 

Po několika letech jsem byla v kruhu přátel, kam zaví-
tali zase jejich známí. Představili nás a oni vyhrkli: „Jé, 
vy jste ta farářka, jak tam tenkrát přišel na půlnoční ten 
pes…“ Jak vidno, bohoslužba to byla nezapomenutelná 

slavném «narodil se Kristus Pán» prozatím chybět, jste 
jako obvykle od Vánoc do Hromnic k bozkovským jeslič-
kám zváni - poklonit se....nebo alespoň podívat. 

Vřelé díky všem příznivcům, dobrodincům, přispěvo-
vatelům, sponzorům a Libereckému kraji, bez kterých by 
nebylo možné opravu realizovat. V této době se připra-
vuje V. etapa záchrany varhan, do které se můžete zapojit 
i vy svým příspěvkem na adopci píšťal nebo do veřejné 
sbírky. Více informací můžete získat na www.varhany-
-bozkov.eu nebo přímo na faře. 

Josef Kurfiřt

Těšíme se na společné vánoční setkání, na půlnoční 
mši v našem kostele 24. 12. 2016 ve 24 hodin. Mše sv. 
25. a 26. 12. v 10 hodin. Koncert Jizeranu se uskuteč-
ní v našem kostele 26. 12. v 18 hodin. 

P. Krzysztof Mikuszewski MS
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nejen pro mě! Je to už nějaký ten rok, ale pokaždé, když 
vstupuji při půlnoční za stůl Páně, si na tuhle bohoslužbu 
vzpomenu a na toho ovčáckého psa, který našel cestu do 
kostela, i když mnozí lidé ji tam ani o Vánocích nenajdou.  
Možná nás chtěl pozdravit, možná nechtěl být na Vánoce 
sám, možná taky přišel vítat Spasitele… Kdo ví?! Vlastně 
mě napadá, proč ne, vždyť pastýři, kteří se šli podívat na 
narozené betlémské děťátko, určitě také nějakého ovčác-
kého psa s sebou měli. A tohle byl výstavní ovčák. Možná 
nám měl tímto zvláštním a nečekaným způsobem připo-
menout tu krásnou vánoční zprávu o tom, že se v Betlé-
mě i pro nás narodil Spasitel a že bychom ho podobně 
jako ti pastýři tenkrát měli uvítat a z něho se radovat.

Radostné Vánoce a do nového roku 2017 Boží požeh-
nání všem čtenářům Bozkováčku upřímně přeje

farářka Lada Kocourková

Prosinec 2016 advent a Vánoce v Semilech, 
Bozkově a okolí

Semily - Sbor Dr. Karla Farského
Výstava netradičních betlémů Vladimíra Kubíka
Zpřístupněna bude od 27. listopadu do 10. ledna 2017 

ve dnech: pondělí, středa, čtvrtek 9-11, 13-16 hodin,
v pátek 23. prosince od 19.30 hodin. Mimo ten-

to čas lze výstavu navštívit po předchozím objednání 
(tel:736225510).

Vstup bočním vchodem z Družstevní ulice.

Jan Jakub Ryba:
ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ – HEJ MISTŘE - V podá-
ní Podkrkonošského symfonického orchestru, pě-
veckého spolku Jizeran a přátel Rybovy České mše 
vánoční z  řad instrumentalistů a zpěváků; společná 
generální zkouška sboru a orchestru se uskuteční 16. 
prosince ve 20.00 hodin ve Sboru Dr. Karla Farského 
v Semilech.
Sobota 24. prosince od 22.00 hodin - půlnoční bo-
hoslužba (Zazní koledy v  podání členů pěveckého 
sboru Jizerka).
Neděle 25. prosince od 9.00 hodin - slavnostní vá-
noční bohoslužba (Bohoslužby s večeří Páně a zpě-
vem koled v podání sólistů pěveckého sboru).
Bozkov
Sobota 24. prosince od 24.00 hodin - půlnoční 

bohoslužba se zpěvem koled
Jesenný 
Pondělí 26. prosince od 14.00 hodin - vánoční 

bohoslužba se zpěvem koled (zasedací místnost obec-
ního úřadu)

V minulých vydáních Bozkováčku jsem Vás 
několikrát informoval o průběhu náročné 
rekonstrukce I. patra kulturní památky - naší 

bozkovské Dřevěnky. Teď Vám můžu s radostí a velkou 
úlevou oznámit, že jsme došli po 6 letech ke zdárnému 
konci rekonstrukce, včetně protahování s úřady ve věci 
kolaudace. Teď se I. patro Dřevěnky může chlubit svým 
stylovým vzhledem a připraveností na nové hosty. Já 
považuji za nejdůležitější, že do střechy už nezatéká, 
a hlavně, že nehrozí patru zřícení, což bylo prvotním 
důvodem celé rekonstrukce.  Jsem moc rád, že se povedl 
vyladit s památkáři i vnější vzhled, a jak říká náš starosta, 
můžeme být na Dřevěnku všichni pyšní, což dokazuje i 
první místo v soutěži Vesnice roku - Zlatá cihla za stavbu 
roku.

Co mě ale hodně mrzí, je, že letos nezvládneme pro 
nepřítomnost PEŤáKA dj odehrát štěpánskou diskotéku, 
loni to byl s názvem „Vrať se do hrobu“ neskutečný come-
back, přišlo 550 návštěvníků a bylo vidět, že si všichni 
rádi zavzpomínali a fakt se dobře bavili. Takže letos to 
bude bohužel bez nás v režii DJ M&rthina (alias Matina 

Vodseďálka). Ale napřesrok si určitě termín 25. 12. 2017 
napište do deníčku, „Vrať se do hrobu“ s číslem II, Deejay 
legends djBALY&PEŤáKdj The show must go on v naší 
sokolce.

V úterý 27. 12. 2016 pro velký úspěch loňského první-
ho ročníku, kterého se zúčastnilo 11 týmů, 66 hráčů, se 
můžete těšit na pokračování – Balyho vánočního fotbalo-
vého turnaje v naší sokolovně. Registrace je v 8.30 hod., 
samotný start turnaje je v 8.45 hod. Tak dejte dohromady 
pořádný mančaft a přijďte shodit vánoční kila. Přihlášky 
do turnaje posílejte co nejdříve na djbaly@seznam.cz. Pro 
první 3 týmy na předních místech máme hodnotné ceny, 
pro všechny účastníky občerstvení a v poledne hovězí 
guláš, který bude v ceně startovného. Výtěžek z tohoto 
turnaje půjde do kasy Sokolu Bozkov.

Po fotbalovém turnaji již v novém roce zvládneme 
(doufám, že bez problému) s mým výborným kuchař-
ským sehraným sborem z Dřevěnky oba myslivecké ple-
sy. V Bozkově v sobotu 14. 1. od 11.00 hod., v Jesenném 
v sobotu 28. 1. od 17.00 hod. Srdečně Vás zveme na ta-
neček, ale hlavně na gastronomické speciality zvěřinové 

Sportovci, tanečníci, milovníci zvěřiny a návštěvníci dřevěnky,
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27. 12. 2016 se v naší sokolovně uskuteční Balyho 
vánoční fotbalový turnaj. Registrace je v 8.30 

hod., samotný start turnaje v 8.45 hod. Tak dejte 
dohromady pořádný mančaft a přijďte shodit 
vánoční kila. Přihlášky do turnaje posílejte co 

nejdříve na djbaly@seznam.cz

kuchyně, i třeba s sebou do rendlíku. Samozřejmě mlu-
vím také za oba myslivecké spolky.

Další krásná a poslední akce, na které se podílím a o 
které chci mluvit, je taky v naší sokolovně - ještě, že ji 
máme. A má obrovskou tradici. V sobotu 11. února 2017 
dáváme dohromady s mladými hasiči a Mírou Václaví-
kem hasičský bál. Teď si říkáte, že to není nic nového. My 
jsme to však pojali jinak. Akci jsme nazvali „Hasičský bál 
v nové uniformě“. Chystáme pro Vás spoustu změn k lep-
šímu, budete opravdu překvapeni. Takže Vás moc prosí-
me, připravte si nějakou pěknou masku a přijďte se poba-
vit. Těšíme se moc na Vaše nápady, jakou novou maskou 
nás překvapíte, a Vy se těšte na naše novinky. Samozřejmě 
jako již tradičně proběhne odpoledne 11. února od 13.30 
hod. dětský maškarní karneval, to si zase přijdou na své 
naše děti, to bude jejich odpoledne.

na závěr mi dovolte, abych vám popřál krásné Vánoce, do 
nového roku hodně štěstíčka, všem hromadu zdravíčka. 
Speciální dávku zdraví přeju našemu starostovi, který ji 
bude po zdravotních komplikacích potřebovat, a já jsem 
rád, že to zatím vše zvládá. Taky Vám přeju, abyste se 
aspoň na chvilku v této uspěchané době zastavili, trávili 
čas s rodinou nebo přišli do Dřevěnky třeba na vánočního 
Barona a něco dobrého. Připravujeme vánoční otevírací 
dobu.

S díky a s pozdravem Miroslav Balatka - djBALY,
www.drevenkabozkov.cz

14. 1. 2017 od 20,00 hodin v sokolovně - mysli-
vecký bál s tradiční mysliveckou kuchyní

pod vedením
šéfkuchaře Míry Balatky – Balyho.

Sbor dobrovolných hasičů Bozkov Vás zve v 
sobotu 11. února 2017 ve 20,30 hod. do sokolovny 

na „dospělácký“ maškarní bál 
jídla, pití, soutěží a tomboly dostatek.

Ve 13,30 hod. Vás zve na tradiční 
dětský maškarní karneval 

bohatá tombola, vyhlášení masek, občerstvení, 
soutěže, velké taneční překvapení



zveme váS:
Akce ještě v letošním roce:

24. 12. 2016  22.00 hodin  Husův sbor v Semilech půlnoční bohoslužba
24. 12. 2016 24,00 hodin  Husův sbor v Bozkově půlnoční mše
24. 12. 2016 24,00 hodin  Kostel nPM   půlnoční mše
25. 12. 2016  10,00 hodin   Kostel nPM   mše svatá 
25. 12. 2016  21,00 hodin   Sokolovna  štěpánská diskotéka, oldies party 
26. 12. 2016 10,00 hodin   Kostel nPM   mše svatá 
26. 12. 2016 18,00 hodin  Kostel nPM   koncert Jizeranu 
27. 12. 2016 08,30 hodin   Sokolovna   Balyho vánoční fotbalový turnaj
29. 12. 2016 19,30 hodin  Dřevěnka  Vánoční country koncert   

         The KAŠŤáK BAnD z Žel.Brodu 
         (bývalí Kapelníci) country, pop,

         oldies, rockn´roll jako od profíků

Akce na začátku roku 2017:

14. 1. 2017  20,00 hodin  Sokolovna  myslivecký bál
11. 2. 2017  13,30 hodin  Sokolovna  dětský maškarní bál
   20,00 hodin  Sokolovna  hasičský maškarní bál
11. 3. 2017  20,00 hodin  Sokolovna  jeskyňářský bál 
  8. 4. 2017  20,00 hodin  Sokolovna  Katapult – legendární skupina
15. 4. 2017  20,00 hodin  Sokolovna  velikonoční diskotéka
      5. 2017  20,00 hodin  Sokolovna  rockový majáles

Kolem Velikonoc proběhne premiéra světově proslulého bestselleru 
„Proč muži neposlouchají a ženy neumí číst v mapách“, jehož autory jsou Allan a Barbar Peasovi. 

Termín bude včas oznámen! 
Pokud bude dostatek sněhu, můžete se těšit na závody na sáňkách a autoskijérink.

Zpráva z obecní knihovny:
Zveme Vás do naší knihovny, kde jsou čtyřikrát do roka nové knihy zapůjčené z okresní knihovny v Semilech. 

Zveme i naše děti, kniha byla a je zdrojem nejen zábavy, ale i poučení.
Provoz na přelomu roku:
poslední půjčovní den   sobota   17. prosince 2016  od 10,00 do 12,00 hod.
první půjčovní den         sobota   14. ledna       2017 od 10,00 do 12,00 hod.
V roce 2017 otevřeno každou sudou sobotu   od 10,00 do 12,00 hod.

Vánoční a novoroční přání s bozkovským motivem jsou k zakoupení na našem obecním úřadu. 

Čekáme na vaše příspěvky do Poutního Bozkováčku
Uzávěrka příštího čísla je 10. června 2017

Bozkováček – občasník o lidech a pro lidi v Bozkově
Vydává Obecní úřad v Bozkově.

Sestavil K. Čermák, kresby L. Nesvadbová, foto Čermák mladší i starší, Hembal, Kaucký, J. Ouhrabka,
archívy spolků a jiných subjektů, grafická  úprava V. Ouhrabka. 

Do každé bozkovské domácnosti zdarma 


